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1. Yhdistyksen näkökulma lakimuutokseen

Pieksämäen Seudun Reserviläiset ry pitää ampumaratojen ympäristölupamenettelyn keventämistä

tärkeänä tavoitteena, mutta nykyinen lakiehdotus ei paranna ampumaratojen tilannetta

paikallistasolla riittävästi. Pieksämäen ampumaharrastajat, metsästäjät ja reserviläiset ovat

kohdanneet jo vuosia suuria haasteita, jotka vaativat käytännön ratkaisuja, ei vain hallinnollisia

muutoksia.

2. Ampumaradat Pieksämäellä - kriittinen tilanne

Pieksämäellä ampumaratojen tilanne on huolestuttava. Tahinlammen haulikkoradan sulkeminen

vuonna 2021 oli merkittävä takaisku sekä metsästäjille että reserviläisille. Nykyisistä luotiaseradoista

toinen ei sovellu reserviläiskalustolle, ja käytössä olevalla radalla on liian tiukka laukausrajoitus.

Nykyinen ympäristölupamenettely on jo karsinut ampumaratojen määrää, ja jos sääntely ei muutu

selkeästi kevyemmäksi, tilanne uhkaa pahentua. Harjoittelumahdollisuuksien puute vaikuttaa

suoraan reserviläisten ampumataitoon, metsästäjien vastuulliseen riistanhoitoon sekä nuorten ja

uusien ammunnan harrastajien mahdollisuuksiin aloittaa laji turvallisesti ja ohjatusti.

3. Lakiehdotuksen ongelmat paikallisyhdistyksen näkökulmasta

Lakiehdotus esittää, että ampumaradat, joilla ammutaan alle 50 000 laukausta vuodessa, siirtyisivät

ilmoitusmenettelyn piiriin. Tämä on askel oikeaan suuntaan, mutta käytännössä ilmoitusmenettely

on edelleen raskas ja voi estää ratojen kehittämistä.

Kahden vuoden siirtymäaika uusien ympäristölupien hakemiselle on täysin riittämätön. Pieksämäellä

ampumaratayhdistykset ja reserviläistoimijat ovat jo nyt vaikeuksissa, ja hallinnollisten esteiden

lisääminen voi tarkoittaa ratojen sulkemista. Käytännössä tämä estäisi reserviläisten ja metsästäjien

harjoittelun omalla paikkakunnalla.



4. Ehdotetut muutokset ja toimenpiteet

Pieksämäen Seudun Reserviläiset ry esittää seuraavia muutoksia lakiesitykseen:

- Ympäristölupamenettelyä kevennettävä selvästi - ilmoitusmenettelyn tulee aidosti helpottaa ratojen

toimintaa, eikä vain olla byrokraattinen kiertotie.

- Siirtymäajan on oltava vähintään kymmenen vuotta, jotta ratojen ylläpitäjät ja yhdistykset voivat

sopeutua uusiin vaatimuksiin ilman sulkemisriskiä.

- Ampumaratojen toimintaedellytyksiä parannettava kunnallisella tasolla, jotta niiden kehittäminen ei

kaadu yksittäisten valitusten tai liian tiukan sääntelyn takia.

Pieksämäen Seudun Reserviläiset ry toivoo, että hallituksen esitystä tarkastellaan käytännön

vaikutusten näkökulmasta ja että sääntely mahdollistaa ampumaratojen kehittämisen myös

pienemmillä paikkakunnilla. Reserviläistoiminta ja ampumaharrastus eivät voi jatkua ilman

asianmukaisia harjoitteluolosuhteita.
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